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RĪGAS VALSTSPILSĒTAS PAŠVALDĪBAS PILSĒTAS 
ATTĪSTĪBAS DEPARTAMENTS

Dzirnavu iela 140, Rīga, LV-1050, tālrunis 67105800, e-pasts: pad@riga.lv

ZIŅOJUMS PAR PUBLISKĀS APSPRIEŠANAS PROCEDŪRU 
KOKU CIRŠANAI

Rīgā

07.02.2024. Nr. DA-24-9-zi

 

Par publiskās apspriešanas procedūru koku 
ciršanai Ūnijas ielā 78A

Informācija par publisko apspriešanu:
Zemesgabala īpašnieks un koku ciršanas ierosinātājs – SIA “Maltas nami”.

Ieceres adrese, kadastra Nr.: Rīga,  Ūnijas iela 78A (kadastra apzīmējums 0100 070 
0052
Publiskās apspriešanas norises laiks: 23.01.2024. līdz 06.02.2024.

• Publiskā apspriešana rīkota, pamatojoties uz Rīgas valstspilsētas pašvaldības 
Apstādījumu saglabāšanas komisijas 18.12.2023. sēdes protokols Nr. 50, 1.2.11. §

Koku ciršanas mērķis: Saistībā ar daudzdzīvokļu mājas jaunbūves un teritorijas 
labiekārtojuma būvniecību Rīgā, Ūnijas ielā 78A (kadastra apzīmējums 0100 070 
0052)
Plānoto cērtamo koku apraksts zemesgabalā ar kadastra apzīmējumu 0100 070 0052

N.
p.k. Koka suga Koka

diametrs, cm
Koku
skaits

Koka
dekoratīvā vērtība

1. Zigkastaņa ø 49, 35, 40, 43, 30 cm 5 vērtīgas

2. Kļava ø 37, 21, 31, 21, 22 cm 5 vērtīgas

Publiskās apspriešanas rezultātu apkopojums
1. Saņemtas aptaujas lapas/iesniegumi/vēstules Skaits kopā 

41
 Aptaujas lapas 41
 Iesniegumi 0

2. Iesniegtie viedokļi par koka/-u ciršanas ieceri : 41
Atbalsta 0
Daļēji atbalsta:
- Bez viedokļa izklāsta;
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- Lielos kastaņkokus nevajag cirst, māju var celt dažus metrus tālāk. 
Kastaņkoki ir lieli, to ražu - kastaņus, skolēni vienmēr savāc. Koks 
līdz labai ražai aug 15 gadus;

- Atbalstu, ja tiek cirtas arī lielās, vecās papeles pie Ūnijas 78 mājas, 
jo to saknes apdraud ēkas pamatus, kā arī liela vēja laikā var lūzt.
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Noraida:
- Apzaļumotā teritorija ir jāsakopj un jāsaglabā, nepieciešams 

parks, cērtamie koki ir normālā stāvoklī;
- Iecere būtiski ierobežos mājdzīvnieku dzīvi pilsētā. Īpaši suņu 

labklājībai ir nepieciešamas brīvi pieejamas zaļas zonas, kur viņi 
varētu izkustēties un atviegloties;

- Kokus nedrīkst nocirst bez būvvaldes atļaujas! Dotajā lokācijā (un 
piegulošajās blakus teritorijās) jau patreiz ir akūts koku trūkums;

- Jaunbūves projekts atrodas vietā ar augstu apdzīvotības līmeni, 
projekts ir jāskata kopsakarā ar apkārtējo apkaimi, kas jau 
dotajā brīdī ir pārapdzīvota;

- Izcērtot šos kokus, būtiski pasliktināsies ekoloģiskā situācija 
šajā zemes gabalā un ielas kopējais skats. Uzbūvējot LIDL 
veikalu, kas robežojas ar šo zemes gabalu, tika izcirsti daudzi koki, 
kas negatīvi ietekmēja ielas un veikala skaņas caurlaidību. 
Mājas iedzīvotāji Ūnijas ielā 78 katru nakti cieš, klausoties LIDL 
veikalu apkalpojošo kravas automašīnu skaļās skaņas. Ietekmēs 
insolāciju, kas negatīvi ietekmēs cilvēka veselību un samazinās 
īpašumā tirgus vērtību;

- Izcirst nepieciešams vecos kokus pie logiem Ūnijas 78, kas var 
nokrist uz mājas;

- Jaunas mājas būvniecības procesā var rasties problēmas blakus 
mājām;

- Nav garantija, ka tiks iestādīti jauni koki;
- Neestētiski, jo būs jāskatās pretējās mājas logos, jaunbūve pārāk 

tuvu esošajai ēkai;
- Bez viedokļa izklāsta.
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Cits viedoklis 0

3. Izteiktie viedokļi par koku ciršanas ieceres realizācijas ietekmi 
uz apkārtējo māju vides ainavisko un ekoloģisko vērtību 41

Pozitīvi ietekmēs 0
Negatīvi ietekmēs:
- Bez viedokļa izklāsta;
- Apkārt atrodas vairākas daudzstāvu mājas, skolas, bērnudārzi, 

veikali, tādēļ gan Ūnijas ielā, gan iekšpagalmos jau ir intensīva 
satiksme un sastrēgumi. Toties trūkst zaļo zonu, kas norobežotu 
dzīvojamo zonu no putekļainas un trokšņainas ielas. Tas ir it 
sevišķi svarīgi, jo 50m attālumā ir 2 skolas un bērnudārzs. Vēl 
viena māja ar savu stāvvietu un iebrauktuvi vēl vairāk pasliktinās 
jau tā nedrošo ceļu situāciju pie izglītības iestādēm;

- Ja ierosinātā būvniecība tiks turpināta, mūsu mājdzīvnieki praktiski 
paliks bez vietas pastaigām un tualetes vajadzībām, protams, stingri 
ievērojot noteikumus 'savākt aiz sava suņa'. Tas varētu radīt lielāku 
stresu gan mājdzīvniekiem, gan viņu saimniekiem, jo atrast brīvas 
vietas pie mājas, kur būtu ērti izvest savu suni ir gandrīz 
neiespējami. Šajā blīvi apdzīvotajā reģionā jau ir izplatījušies jauni 
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objekti, kas ir ievērojami samazinājuši blakus esošo suņu kopienas 
komfortu un drošību. Aicinu jūs apsvērt iespējamo negatīvo 
ietekmi uz mūsu apkaimes mājdzīvnieku īpašnieku kopienu. Esošo 
zaļo teritoriju saglabāšana ir ne tikai būtiska mūsu četrkājaino 
pavadoņu labsajūtai, bet arī veicina visu iedzīvotāju vispārējo 
dzīves kvalitāti;

- Ainava nekāda, māja pie mājas sablīvētas. Automašīnas tā jau nav 
kur novietot, visas stāvvietas likvidē dēļ jaunbūvēm - veikaliem, 
mājām;

- Zemesgabals ir neatbilstošā vietā vēl vienai daudzstāvu mājai. Šajā, 
ar iedzīvotājiem pārpildīta rajonā, jau tagad ir daudz jaunbūvju, kas 
būtiski samazināja apkārtējo iedzīvotāju labklājību un drošību. Nav 
veikta apkārtējo māju pietiekošā izpēte, vai esošās mājas izturēs vēl 
vienu būvlaukumu blakus. Zemesgabala grunts tur ir ļoti kūdraina. 
Kad tika būvēta jaunbūve blakus 78a plānotai mājai (Ūnijas 92), 
Ūnijas 78 māja jau cieta no jaunbūvju pamatu veidošanas un 
betonēšanas darbiem, Ūnijas 78 mājā gar sienām izveidojās plaisas, 
dzīvokļos saplīsa uzlīmētās tapetes un špahtele. Vēl viens nozīmīgs 
risks ir pieslēgšanas pie esošām komunikācijām, jo jau tagad tās 
ir pārslogotas un novecojušas, ko apliecina regulāras avārijas tieši 
šajā vietā. Vairākas reizes gadā tiek remontēti ūdensvadi, regulāri 
ūdens spiediena traucējumi;

- Tiks iznīcināts zaļais biotops. Nocirsti koki, kuru skaits konkrētajā 
apkārtnē jau patreiz ir ļoti neliels. Zaļā vide samazināsies! 
Automobiļu skaits pilsētā tikai pieaug! Teritorijas labiekārtošana ir 
iespējama arī bez zaļās zonas iznīcināšanas! Paredzams, ka jaunais 
projekts vēl vairāk pasliktinās ūdens apgādes problēmas, jo 
konkrētais projekts neparedz jaunu stratēģisko maģistrāļu izbūvi, 
bet gan pieslēgšanos pie jau esošajām - ūdens, kanalizācijas u.c . 
komunikāciju sistēmām. Šīs komunikāciju sistēmas (apkure, ūdens 
apgāde, kanalizācija, elektroapgāde, sakari u.c.) tika projektētas un 
būvētas pagājušā gadsimta 60-tajos gados;

- Pārāk liels māju blīvums.
- Koku ciršanas realizācija slikti ietekmēs vides kultūrvēsturisko, 

ainavisko un ekoloģisko vērtību.
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Neietekmēs – bez viedokļa izklāsta 4
Cits viedoklis 0

4. Atsauksmes, kas iesniegtas pēc izsludinātās publiskās 
apspriešanas termiņa beigām 0

Rīgas valstspilsētas pašvaldības Pilsētas 
attīstības departamenta Pilsētvides dizaina 
un inženierbūvju pārvaldes Koku 
novērtēšanas nodaļas vadītājs V.Freimanis

Veide 67105819


